
Kadernota juni 2023

MdV!

De jaarstukken van vorig jaar, de bestuursrapportage voor dit jaar en de Kadernota voor 
volgend jaar zijn weer gepresenteerd. Feit is, en dat erkent de SGP volmondig, dat Gouda 
er financieel goed voor staat. We zien een mooi resultaat over 2022, zelfs met een 
overschot van bijna € 31 mln. Ook is de begroting voor 2024 weer sluitend. Het college 
verdient daarvoor een compliment. Wel twee kanttekeningen daarbij. Wij maken ons 
zorgen over de vele middelen die jaarlijks overblijven doordat voorgenomen beleid niet 
kan worden uitgevoerd vanwege gebrek aan capaciteit. Naar onze mening moeten de 
ambities van het college in overeenstemming worden gebracht met de beschikbare 
capaciteit. Is het college daartoe bereid?

Woonlasten
De tweede kanttekening is dat de SGP van mening blijft (wij blijven dat herhalen) dat de 
woonlasten voor de Goudse burgers onevenredig hoog zijn en nu echt moeten gaan dalen. 
Met een structureel overschot, zelfs in 2026, zijn we aan onze inwoners moreel verplicht 
om hun woonlasten te verlagen. Graag een reactie van de wethouder. 
Terecht is vorig jaar afgezien van de indexatie van de OZB. Het voornemen om de OZB-
indexatie volgend jaar met een inhaalslag te verhogen, is niet in lijn met hoe we het vorig 
jaar bespraken. Het is ook onnodig gezien financiële positie van Gouda en onwenselijk 
omdat de lasten al hoog zijn. Deelt de wethouder deze opvatting?

Koopzondagen
Voorzitter, veel belangrijker dan de financiële welvaart, vindt de SGP het geestelijk welzijn 
van onze burgers. Wij zijn er van overtuigd dat God ons zal zegenen als we ons aan Zijn 
geboden houden. God dienen en liefhebben is niet iets beknellends, maar is juist 
bevrijdend. In dat licht zien we het vrijlaten van de koopzondagen nog steeds als een 
zwarte dag. De SGP heeft ervoor gewaarschuwd dat het een rommeltje wordt qua 
openingstijden en dat zien we gebeuren. Jammer dat het star vasthouden aan de liberale 
markteconomie leidt tot deze 24 uurseconomie waar niemand beter van wordt.

Relatietherapie
Geestelijk welzijn heeft ook te maken met het welbevinden van de gezinnen in het 
bijzonder de jeugd van onze mooie stad. We zien in de jeugdzorgproblematiek ook de 
grote gevolgen die er ontstaan door verbroken relaties. Het goed houden en verbeteren 
van de relaties (tussen vaders en moeders) verdient ook vanuit de gemeente meer 
aandacht. Is de wethouder het met de SGP eens dat voorkomen van scheidingen de 
aandacht verdient? En hoe gaat de wethouder zich daar komend jaar voor inzetten? 

Prostitutie en mensenhandel
Waar relatietherapie het geestelijk welzijn bevordert, werken second love-reclames en 
prostitutie juist ontwrichtend. In het bestuursakkoord 'Geef Gouda door' lezen we: "We 
handhaven onze brede aanpak op mensenhandel. Samen met de gemeenteraad werken 
we dit verder uit in het Goudse Veiligheidsbeleid." Dit is een belangrijk punt dat directe 
aandacht verdient. Kan de portefeuillehouder aangeven welke stappen hierop zijn gezet en 
wat voor het komende jaar de plannen zijn? Kan de wethouder concreet toezeggen dat hij 
dit najaar met een Plan van Aanpak komt om uitvoering te geven aan dit deel van het 
coalitieakkoord?



Asiel
Sinds enkele maanden hebben we in Gouda een AZC. Voor de mensen die hier worden 
opgevangen een veel betere plek dan de noodopvang. Echter horen we ook dat de 
Molenwieklocatie wordt ingezet om pieken in asielinstroom op te vangen. Is de 
portefeuillehouder het met de SGP eens dat de opvang plaats moet vinden binnen de door 
de raad gestelde kaders?  Vind hij dat het AZC een veilige stabiele omgeving moet bieden 
voor hen die niet veilig in hun eigen land konden blijven? Is hij het met ons eens dat 
flexibele opvang onrust geeft voor de bewoners?

Externe inhuur
De SGP vindt de externe inhuur van de ambtelijke organisatie al jaren te hoog en de 
streefcijfers van de gemeente van 20% worden niet gehaald. Qua grootte vergelijkbare 
gemeenten zitten op 18,5%, Gouda op 27%. Daar kunnen goede redenen voor zijn, maar 
een zo grote afwijking van het gemiddelde bevreemdt ons. Is de wethouder bereid om een 
analyse te maken wat de oorzaken zijn van de hoge externe inhuur, gekoppeld aan 
concrete beleidsacties?

Schuldenplafond
De SGP is tegen het voornemen om het schuldenplafond te indexeren. Het plafond is nooit 
bedoeld om te indexeren, maar juist ook vanuit het uitgangspunt dat gelijkblijvende 
schulden de facto ook een krimp betekenen. Deelt de wethouder onze mening om daaraan 
vast te houden, ook als inflatie een keertje hoog is?

Subsidies
Dat Gouda € 27 mln. uitgeeft aan subsidies is buitenproportioneel. Deelt het college onze 
opvatting dat subsidies slechts verstrekt mogen worden wanneer ze een aanvullend of 
initiërend karakter hebben en jaarlijks beoordeeld moeten worden op nut en noodzaak?

Energietransitie
De SGP is voorstander van verduurzaming. Tegelijkertijd hebben wij al vele malen 
aangegeven dat Gouda in 2040 aardgasvrij moet zijn, een illusie is en onnodig handenvol 
geld kost. Gouda zal alle zeilen bij moeten zetten om 2050 te halen. Erkent het college dit 
nu ook eindelijk? Er is hierover een overtuigend stuk gepubliceerd in Het Kontakt van 28 
december 2022. Kan het college reageren op dit stuk?

Betaalbare koopwoningen
Tot slot nog een vraag aan de nieuwe portefeuillehouder wonen: Is hij bereid, gezien de 
urgentie, om meer dan nu in te zetten op de realisatie van bereikbare koopwoningen?

Ten slotte wil ik het college, griffie en ondersteuning Gods onmisbare zegen toewensen. 


